
 
 

Ordinært skolebestyrelsesmøde 
Onsdag den 8. februar 2023 kl. 18.00-21.00 

Sted: Personalerummet, Lynge Skole 
 
Afbud: Marie, Rikke og Rie, Lise 

 
Dagsorden: 
 

0. Godkendelse og underskrift at referat fra sidste møde. 
 
De tilstedeværende underskriver, men vi er ikke nok tilstede i dag til at godkende 
referat. 
 

1. Orientering fra skoleledelsen. 
 
Thomas Kirkegaard orienterede bestyrelsen om bl.a. flexuge, MUS samtaler med 
medarbejdere m.fl. 

 
2. Regnskab 2022 og budget 2023  

 Regnskab 2022 
 
TK afgav regnskab for 2022 til bestyrelsen. Lynge Skole kommer ud med et 
underskud på -1,57 mio. kr. i 2022. Det skyldes primært to årsager. Skolens 
tidligere midler til ”Løft af folkeskolen” er sparet væk af Byrådet jf. budgetforlig 
for 2022 og udgifterne til specialområdet er steget betragteligt for Lynge skole. 
Der er lagt en 4 årig plan for afvikling af underskuddet. Der skal ikke afvikles på 
underskuddet i 2023. 
 

 Budget 2023  
 

Budgettet har ikke været muligt at fremlægge, da Allerød Kommune er midt i i 
skift til nyt økonomisystem. Budgettet for 2023 tages op på aprilmødet. 
 
Formanden vil gerne inviteres til at se budgettet, når det er muligt for TK at få 
det lavet. Han ønsker at drøfte budgetforudsætningerne på skoleområdet med 
BSU den 28. marts på dialogmødet. 
 

 
3. Effektiviseringer (0,9%) og evt. besparelser 0,6% (2024-2027) Allerød Kommune 

 0,9 % de næste fire år 0,9 * 4 = 3,6% 

 Evt. 0,6 % de næste fire år 0,6 * 4 = 2,4% 

 TK orienterer om processen og forventningerne til ham 
 



Formand Christian Trobech orienterede om, at formændene for skolebestyrelserne 
mødes igen til marts for en videre drøftelse af, hvordan skolebestyrelserne bliver 
hørt af politikerne og hvordan de resterende forældre evt. inddrages. 
 

4. Lynge Skole set udefra – www. uddannelsesstatistik.dk – link ligger også på skolens 
hjemmeside. 

TK gennemgik overordnede resultater for Lynge Skole. 
Trivsel, karakterer, overgang til ungdomsuddannelse, elevfravær m.fl.  

 
5. Orientering fra medarbejderrepræsentanter.  
 
Der er stadig god energi i f.eks. vores sidste flexuge på trods af, at økonomi fylder 
meget.  

 
6. Orientering fra elevrepræsentanter. 

 
Elevrådsformand er fraværende grundet sygdom 
 

7. Orientering fra formand (og andre bestyrelsesmedlemmer) 

 Bestyrelseskursus og møde med BSU d. 2/2 (referat af Thomas K) 

 Årsberetning fra formanden 
 

8. Forældrehenvendelser til skolebestyrelsen 

 Regler og rutiner for sneboldkamp. Hvorhenne og for hvilke klasser.  
 
Der er sneboldskastning på græsplænen ved Idrætsvej. Det er primært for 
mellemtrin og udskoling, men de mindste har svært ved at holde sig væk. Der 
er normalt mange gårdvagter på området, de dage der ligger sne. På resten af 
skolens områder, må der leges med sne. Der er regler for hvad eleverne må, - 
det er bare ikke altid at eleverne overholder reglerne. 
 

 Puff bars - hvad kan vi gøre på Lynge skole for at informere tilstrækkeligt? 
 
Skolen har udsendt et brev til alle forældre i 6.-9. klasse vedr. Puff bars. 
Er der brug for at få et fortællekorps ud og fortælle de ældre elever om, hvad de 
nyere nikotinprodukter gør? Stine undersøger muligheder hos kræftens 
bekæmpelse. 

 
7. Samarbejde med aktører i lokalsamfundet  

a. Mungo Park 
Der har tidligere været et samarbejde med Mungo Park. Pt er det kun muligt 
såfremt det er gratis besøg. 

 
 

8. Diskussion og opdatering af principper (2-3 ad gangen) 
a. Understøttende undervisning 



https://lyngeskole.aula.dk/sites/lyngeskole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/
Princip%20for%20underst%C3%B8ttende%20undervisning.pdf 

 
Der kom flere ændringsforslag under mødet, som TK og NB inddrager i et nyt 
udkast. Dette udkast diskuteres på næste møde. 

 
b. Trivselsplan fra 2017 
https://lyngeskole.aula.dk/sites/lyngeskole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/
Trivselsplan%20Lynge%20Skole%202017.pdf 
 
Punktet udskydes til næste møde. TK sørger for at der er et opdateret bilag 
med Trivselsplanen til punktet på april mødet. 

 
9. Status på ansøgninger til diverse fonde 

 
Stine har undersøgt flere fondsmuligheder, men har brug for en tydelig prioritering 
af, hvad vi har brug for. Stine mødes med ledelsen den 21/2 for at prioritere mulige 
ansøgninger. 
 

10. Opdatering mobilpolitik? 
Emmas forslag: 10 pause uden, 12 pausen med…  
 
Bestyrelsen ønsker en ”mellem” mobilfri skole med den opblødning, at 
udskolingen godt må have mobilen i 12-pausen. Bestyrelsen beder ledelsen om at 
indhente elevrådets holdninger til dette forslag på kommende elevrådsmøder. 
10 pausen er mobilfri, 12 pausen er ikke mobilfri. 

 
11. Evt.  

 
Et punkt til næste møde kunne være et princip til brug af den kommende meddelelsesbog.  

https://lyngeskole.aula.dk/sites/lyngeskole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Princip%20for%20underst%C3%B8ttende%20undervisning.pdf
https://lyngeskole.aula.dk/sites/lyngeskole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Princip%20for%20underst%C3%B8ttende%20undervisning.pdf
https://lyngeskole.aula.dk/sites/lyngeskole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Trivselsplan%20Lynge%20Skole%202017.pdf
https://lyngeskole.aula.dk/sites/lyngeskole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Trivselsplan%20Lynge%20Skole%202017.pdf

